
Bilag 4: Forvaltningens vurdering af DCC’s forslag

På side 18 i DCC’s rapport er listet alle de ændringer, DCC har beskrevet. Forvaltningen indstiller ikke alle ændringer, da nogle udelukker 
andre og andre kræver investeringer. I tabellen nedenfor er ændringerne listet sammen med forvaltningens kommentar.

Emne Forslaget er 

indstillet

Der arbejdes 

med 

forslaget

Forvaltningens kommentar

Ingen økologi Ved at fravælge de økologiske råvarer vil skolemaden være i konflikt med Borgerrepræsentationens beslutning om at 75 % 
af den mad der serveres skal være økologisk inden udgangen af 2008. 

En mere salgsorienteret 
menuplan

X Se uddybningen i bilag 3

Frie drikkevarer X Forslaget kræver, at forvaltningen går på kompromis med den ernæringsmæssige værdi af drikkevarerne. Forvaltningen 
arbejder med at optimere salget af drikkevarer og mejeriprodukter.

Indføre kakaomælk Fødevarestyrelsen oplyser ”at ud fra et ernæringsmæssigt synspunkt, kan det ikke anbefales at tilbyde kakaomælk i 
skolemadsordninger.” Med det udgangspunkt vurderer forvaltningen, at det, ud fra et ernæringsmæssigt og sundhedsfagligt 
aspekt, er uhensigtsmæssigt at genindfører kakaomælk i skoleboden.

Ændring af 
emballagetype varm mad

Forslaget kræver en investering, som først vil give afkast i slutningen af 2008. Forvaltningen gennemfører ikke på 
nuværende tidspunkt forslaget, da der ikke er nogen økonomisk gevinst at hente i 2007. 

Ændring af 
emballagetype kold mad

X Når emballagen til den kolde mad, der er på lager er brugt, vil forvaltningen vurdere, hvorvidt det er hensigtsmæssigt, at 
skifte til en billigere emballage til den kolde mad. 

Varm mad i én bakke Forvaltningen gennemfører ikke forslaget, da den investering på skoler og i køkken som forslaget forudsætter, ophæver 
besparelsen. 

Bortfald 
internetbestilling

Forvaltningen fremlægger ikke besparelsesforslaget, da internetbestillings- og betalingssystemet er besluttet af Børne – og 
ungdomsudvalget d. 6. september 2006 og forvaltningen forventer, at systemet vil fungere som et vigtigt redskab til at 
nedbringe spildet og forbedre servicen overfor elever og forældre. Der er endvidere indgået en kontrakt udbyderne af 
systemet, der betyder at der ikke vil være besparelser at hente i 2007.

Holdbarhed/ gaspakning Forslaget kræver en investering og medfører på grund af forlængede arbejdsgange i køkkenet øgede omkostninger.  

Færre transporter på 
årsplan

X Forvaltningen arbejder på at reducere antallet af kørsler ved at ændre sortimentet visse dage. 
Dog afhænger det af mulighederne for at ændre i den aftale som Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har indgået med 
transportleverandøren.

Honoraret til skolerne X Forslaget er indstillet men ændret. Se uddybningen i bilag 3

Hæve priser X Se uddybningen i bilag 3

Gebyr Forvaltningen fremlægger ikke forslaget, da det er for tungt rent administrativt. Det vil sandsynligvis gå ud over antallet af 
brugere. Forvaltningen vurderer endvidere, at et gebyr på intenetbestillingen ikke fremmer lysten til at bestille mad over 
nettet. 

Fjerne den varme mad Ændringsforslaget kan ikke gennemføres sammen med forslaget som ”en mere salgsorienteret menuplan”. Forslaget 
indebærer en menuplan uden reelle frokostretter.

Erstatte den varme mad 
med kold mad

Ændringsforslaget kan ikke gennemføres sammen med forslaget som ”en mere salgsorienteret menuplan”. Forslaget 
indebærer en menuplan uden reelle frokostretter

Forudbestilling X Forslaget er indarbejdet i forslaget om ”en mere salgsorienteret menuplan”. Der arbejdes med, at reducere spildet blandt 
andet ved et udvidet sortiment til køb på nettet, og et mindre sortimentet i skoleboden. 




